

Katherine Douglas General Public Comment - sklavenitis

LATE
DIST

From: Effie Sklavenitis <effie@buen-vecino.org>
Sent: Tuesday, August 27, 2024 2:28 PM
To: sbcob
Cc: Supervisor Das Williams; Laura Capps; Joan Hartmann; Supervisor Nelson; Steve Lavagnino
Subject: Adopt a Living Wage of \$26/hour for Farmworkers in Santa Barbara County!

Caution: This email originated from a source outside of the County of Santa Barbara. Do not click links or open attachments unless you verify the sender and know the content is safe.

Dear Santa Barbara County Board of Supervisors,

As a California resident, I am sending you this email to request the submission of the report “Harvesting Dignity: The Case for a Living Wage for Farmworkers” into public records and to urge the discussion of a living wage for farmworkers to be agendized in the next Supervisors meeting in Santa Maria, which will take place on September 17th, 2024.

All people deserve a living wage so that they can have a roof over their heads, food on their children’s table, and care for their bodies and minds. Farmworkers have been among the lowest-paid workers for decades. Throughout history, farmworkers have often been excluded from labor protections and unionization efforts which has set the precedent to where they are today living off of very low wages and unique experiences to the working conditions of agriculture labor.

Santa Maria is one of the top three strawberry-producing cities in the state and houses a significant number of farmworkers, averaging 45 years old, 88% of whom are Latino, and 50% of the workforce being women.

Wages for agricultural work remain far out of line with other occupations that are similarly physically demanding and dangerous such as construction, truck driving, or manufacturing, earning only the state minimum wage of \$16 per hour this year, 2024. With the high cost of living, where a 1-bedroom apartment in Santa Maria is averaging to be over \$2000 per month, a majority of farmworkers cannot afford to solely live in a unit with their family. Living in an expensive agricultural county such as Santa Barbara, 60% of farmworkers are paying more than 30% of their income just to have a roof over their heads and are often crowded with several others just to make ends meet.

Farmworkers provide for the world, yet can barely provide for their own families on their low wages. They have been vocalizing the need for better pay for decades. Workers are leading the path to a living wage and a more just and dignified agricultural system.. Farmworkers are vital and valued members of our community, and it is critical that we recognize their contributions by ensuring they receive dignified wages that exemplify the importance of their work in sustaining our Central Coast food systems. Their labor is crucial not only to our region but also to the state and the nation. It is imperative that wage and hourly policies reflect the significance of their contributions, in line with those of other essential industries. A living wage for farmworkers is a matter that urgently needs to be addressed at the next supervisor’s board meeting, on September 17th, 2024 to reflect the values of one of the most prevailing agricultural counties in California.

Thank you,
Effie

***** SPANISH TRANSLATION *****

¡Adopten un salario digno de \$26/hora para los trabajadores agrícolas del condado de Santa Bárbara!

Estimada Junta de Supervisores del Condado de Santa Bárbara:

Como residente de California, le envío este correo para solicitar que el informe "Cosechando Dignidad: El Caso de un Salario Digno para los Trabajadores Agrícolas" en los registros públicos del Condado de Santa Barbara y para urgir a que se incluya en la agenda una discusión sobre un salario digno para los trabajadores agrícolas en la próxima reunión de supervisores en la ciudad de Santa María, que se llevará a cabo el 17 de septiembre de 2024.

Todas las personas merecen un salario digno para poder tener un techo sobre sus cabezas, comida en la mesa de sus hijos y cuidado de sus cuerpos y salud mental. Los trabajadores agrícolas han estado entre los trabajadores peor pagados durante décadas. A lo largo de la historia, los trabajadores agrícolas a menudo han sido excluidos de las protecciones laborales y los esfuerzos de sindicalización, y de que existe la realidad de que hoy viven de salarios muy bajos y experiencias únicas en las condiciones laborales del trabajo agrícola.

Santa María es una de las tres ciudades productoras de fresas más importantes del estado y cuanta con una cantidad significativa de trabajadores agrícolas, con una edad promedio de 45 años, de los cuales el 88% son latinos y el 50% de la fuerza laboral son mujeres.

Los salarios de los trabajadores agrícolas siguen estando muy por debajo de los de otras ocupaciones que son igualmente exigentes y peligrosas desde el punto de vista físico, como la construcción, el manejo de camiones y trailes o la industria manufacturera, que solo ganan el salario mínimo estatal de \$16 por hora este año, 2024. Con el alto costo de vida, donde un apartamento de una habitación en Santa María cuesta en promedio más de \$2,000 por mes, la mayoría de los trabajadores agrícolas no tienen la oportunidad de vivir solo en una unidad con su familia. Al vivir en un condado agrícola caro como Santa Bárbara, el 60% de los trabajadores agrícolas pagan más del 30% de sus ingresos solo para tener un techo sobre sus cabezas y, a menudo, viven amontonados con varios otros solo para llegar a fin de mes.

Los trabajadores agrícolas proveen para el mundo, pero apenas pueden mantener a sus propias familias con sus bajos salarios. Los trabajadores agrícolas llevan décadas expresando la necesidad de mejores salarios. Los trabajadores están liderando el camino hacia un salario digno y un sistema agrícola más justo y digno. Los trabajadores agrícolas son miembros vitales y valiosos de nuestra comunidad, y es fundamental que reconozcamos sus contribuciones asegurándonos de que reciban salarios dignos que enfatiza la importancia de su trabajo para sostener nuestros sistemas alimentarios de la Costa Central. Su trabajo es crucial no solo para nuestra región, sino también para el estado y la nación. Es imperativo que las políticas salariales y horarias reflejen la importancia de sus contribuciones, en línea con las de otras industrias esenciales. Un salario digno para los trabajadores agrícolas es un asunto que debe abordarse urgentemente en la próxima reunión de la junta de supervisores, el 17 de septiembre de 2024, para reflejar los valores de uno de los condados agrícolas más predominantes de California.

Muchas gracias,
Effie